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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Windisch László, az Állami Számvevőszék 
elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Szabályosan gazdálkodott-e Debrecen Megyei Jogú 
Város önkormányzata?" 

Tisztelt Elnök Úr!

Megkeresés érkezett hozzám a Szövetség Alapítvány részéről, mely szerint alappal merülhet fel a
debreceni  városvezetés  jogsértő  gazdálkodásának  gyanúja.  A Szövetség  Alapítvány  az  Állami
Számvevőszéket is közvetlenül megkereste a problémával, azonban arra elmondásuk szerint nem
kaptak  választ.  A levélben  kifejtésre  került,  hogy  a  város  déli  gazdasági  övezetében  2011-ben
megkezdett  ipari  park  fejlesztésre  és  a  BMW gyár  építésére  jelentős  hiteleket  vett  fel,  mely  a
szervezet álláspontja szerint a vonatkozó gazdálkodási szabályokat sértheti, hiszen az Európai Unió
által folyósított városi infrastruktúra fejlesztésre szánt támogatást szintén ezen terület fejlesztésére
fordították, nem pedig a város, illetve a helyi önkormányzat kötelező feladatellátását célozta. 

Felhívták  a  figyelmet  arra  is,  hogy az  elmúlt  hónapok vezető  híreként  találkozhattunk  minden
hivatalos forrásban azzal, mely a Debrecen városának mintegy 108 milliárd forint támogatást nyújt,
többek  között  a  városi  vízhálózat  fejlesztésére.  Kósa  Lajos,  a  térség  fideszes  országgyűlési
képviselője  jelezte:  ezek nem célzott,  egy-egy ipari  üzem igényeit  kiszolgáló,  hanem Debrecen
hosszútávú  fenntarthatóságát,  a  lakossági  vízfelhasználásának  biztonságát  növelő  beruházások.
Papp László  polgármester  rámutatott  arra,  hogy „annak tudatában alkottuk  meg ennek az  ipari
parknak  az  ipari  infrastruktúra-fejlesztési  programját,  hogy  itt  adott  esetben  a  környezeti,
környezetvédelmi szempontoknak a lehető legnagyobb mértékben kell megfelelni.” Az Alapítvány
kiemelte, hogy a gazdálkodás alapszabályai közé tartozik, hogy az önként vállalt feladatok nem
veszélyeztethetik az önkormányzat kötelező feladatellátását, mely előírást így nem tartották be. A
híradásokban szereplő 108 milliárd forint állami (adófizetői) támogatás igazolja, hogy a hibásan
elköltött  uniós  források  és  az  egyéb  felvett  hitelek  mellett,  az  önkormányzat  nem  volt  képes
önállóan fenntartani  a  kötelező  feladatok közé  tartozó  vízhálózatot.  A szabálytalan  gazdálkodás



miatt előállt ugyanaz a helyzet, amely 2011-ben, mégpedig, hogy az állam az adófizetők pénzéből
kénytelen a törvénytelen gazdálkodás miatt bajba került önkormányzatot megsegíteni!

 

Tisztelt  Elnök Úr!  A jelzett  problémára tekintettel  arra  kérem, hogy válaszában tájékoztassa az
Országgyűlést a következő kérdések megválaszolásával:

1)  Kíván-e  vizsgálatot  lefolytatni  a  szabályos  gazdálkodás  követelményének  való  megfelelés
tárgyában? Ha igen, mikor; ha nem, miért?

2) Jogszerű-e, hogy 108 milliárd forinttal kell kisegíteni a debreceni önkormányzat vezetését, hogy
teljesíteni tudja a kötelező feladatait?

 

Tájékoztatom, hogy válaszait az érintett Alapítvány részére is továbbítani fogom.

 

Tisztelettel várom válaszát.
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